
ChristenUnie Rijswijk Kader debat 2022
Geachte voorzitter, 
De ChristenUnie Rijswijk heeft met met veel interesse de  stukken voor dit 
kader debat gelezen. Wij zoeken met andere partijen in de raad naar 
manieren om de gemeente Rijswijk sociaal, groen & leefbaar te houden, 
voor mens en dier, natuur bedrijf en organisaties, voor doorreizende forens 
en inwoner.  
We staan in dit kader debat op een keerpunt. Niet zozeer, wat betreft 
zekerheid over wat het college wil gaan doen in de schetsmatige zin die 
we tot nu toe gezien hebben, maar hoeverre we zekerheid hebben over 
onze economische verwachtingen, de verkeersstromen en de 
arbeidsmarkt. En in die sterk onzekere wereld proberen we als 
ChristenUnie en hopelijk als hele raad onze controlerende en 
kaderstellende functie uit te voeren, ten dienste van alle inwoners van 
Rijswijk, ook de niet stemmers, nog niet stemmers en afgehaakten. 
Als ik persoonlijk mag worden, ik werk als toezichthouder en commissaris 
ook mee aan toezicht en goedkeuring van bedrijven die in dezelfde 
economische situatie zitten. En dezelfde principes pas ik dan ook weer toe 
in deze rol. En zoals wij niet de economie maar  wel ons eigen 
huishoudboekje, zo kijkt de ChristenUnie ook naar deze begrotingen hier 
in Rijswijk. 
Wij hebben een aantal vragen aan het college over de aankomende 
begroting. En daarnaast willen we aan het college meegeven waar wij als 
ChristenUnie de komende jaren op gaan letten in de 
begrotingsbehandelingen. 

1. In de eerste plaats hebben algemene vraag over onze 
financiële veerkracht, samenwerkingskracht en 
flexibiliteit:weten we aan welke financiële knoppen we 
kunnen draaien? 

In zowel eigen uitgaven en inkomsten. Dit is juist in onzekere tijd van 
belang om ook een betrouwbare partner te blijven voor burgers en in de 
regio.. Onze lokale begroting en uitvoering is verder afhankelijk van 
regionale afspraken over uitgaven. Zijn wij samen met regionale partners 
voorbereid op die onzekere tijden, door bijvoorbeeld verschillende 
scenario’s uit te werken? Rijswijk kan samen met regionale partners werk 
maken van die flexibiliteit. 
Dat is een algemene vraag. Maar nu specifiek over deze eerste 
kaderstelling en de komende begroting: Hoe kunnen we de serieus 
meedoen aan het bestrijden van klimaatverandering, en de 
verkeersdruk,  als  wij niet ook onze fietspaden, waarvan regionaal 
afgesproken is dat de ster fietspaden geasfalteerd worden, ook 
daadwerkelijk de komende 4 jaar sterfietspaden zullen zijn? We hebben 
het veel over het belang van buslijnen gehad voor Rijswijkers, maar onze 
fietspaden zijn, voor Rijswijkers en ook voor de regionale forens, van 
cruciaal belang voor het verminderen van verkeersdruk, luchtvervuiling, etc 
etc. En daar ligt juist nu een kans, want het aantal elektrische fietsen en de 



snelheid nemen snel toe. Dat is een kans voor de forens, die door Corona 
de auto is in gestapt. Maar de fietspaden zijn er al, er hoeft alleen nog 
geasfalteerd te worden. Dat faciliteren kost heel wat. In de informatieavond 
over verkeer, werd er gesproken over de tientallen miljoenen voor alle 
fietspaden in Rijswijk. Maar laten we beginnen met die fietspaden die de 
komende 4 jaar de de verkeersdruk op de forens kunnen verminderen, de 
paden dwars door rijswijk heen, haagweg, kleiweg huis te lande en de 
fietspaden van en naar het station. 
Kunt u toezeggen deze sterfietspaden in de begroting te laten terugkomen 
in het werkprogramma?
Tweede specifieke punt; we willen armoede bestrijden en verminderen 
staat er in het coalitie akkoord, en daar is ook op begroot. De inflatie is 
echter ook voor middeninkomens drukkend en steeds meer beperkend 
geworden. In hoeverre houdt het college er rekening mee dat zij niet 
zozeer armoede kan bestrijden, maar gaat verlichten? Hoe geven we in 
armoede verlichting, dat vertrouwen weer terug aan de burger? Zodat 
kinderen in armere gezinnen niet de dupe worden van hoge drempels en 
lange wachttijden voor aanvragen. Denk bijv aan de energietoeslag. En de 
motie over de papieren kaart.
En ten derde, het grijs en groen beleid in de begroting. Ook hierin willen 
we terugverwijzen naar onze discussie in Hofstede over hoe om te gaan 
met de afwegingen van het schaarse groen en de woningnood. Een grijs 
bestemmingsplan kan op de begrotingen op papier en in theorie fijn de 
begroting kloppend maken, in onze werkelijkheid is Rijswijk waar er 
verstedelijking is, versteend en verflat *appartementen rijk*. Het is mooi 
dat Rijswijk veel landgoederen heeft, maar het groen van die zones moet 
doorgetrokken worden de wijken in. De wijken hebben de natuurlijke 
Airco’s van bomen en groene stroken nodig, de bewoners ook. 
Samenvattend zijn we dankbaar voor deze verslagen en is veel afgelopen 
jaren in deze mooie gemeente financieel op orde gekomen. Dat de 
accountant ook concludeert dat richtlijnen gevolgd worden, wijst al in de 
goede richting van een betrouwbare consistente overheid. 
Hoe mooi zou het zijn als Rijswijk door haar burgers en buurgemeenten 
gezien wordt als een betrouwbare partner, die er voor je is. En de burger 
vertrouwen terug geeft waar dat toepasselijk is. Die er ook voor je is als je 
het moeilijk hebt als Rijswijker of als je hier geland bent. Een groene plek 
waar je kunt genieten van strakke fietspaden in het groen met ook een 
frisse begroting. Wij wensen u veel succes en zegen toe.


